
 

 

 

Z Á P I S 

 

ze zasedání Akademického senátu PřF UHK 

        dne 5. května 2021 

 

 

Zasedání Akademického senátu PřF UHK proběhlo distanční formou. 

 

Přítomni: dr. Studnička, dr. Radocha, dr. Myslivcová Fučíková, Mgr. Chrienová, 

Mgr. Prchalová, Bc. Skoupilová, dr. Kühnová st., sl. Hatriková, 

dr. Kühnová ml. 

Omluveni:  

 

Hosté: doc. Kříž, dr. Musílek, prof. Musílek, Ing. Kostrová, doc. Trojovský, 

Ing. Svoboda, Mgr. Vávrová a další hosté 

 

Program: 1. Změna pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu na 

Přírodovědeckou fakultu Univerzity Hradec Králové na akademický 

rok 2021/2022 

2. Řád pro státní rigorózní zkoušky PřF UHK 

3. Výroční zpráva o činnosti PřF UHK za rok 2020 

4. Strategický záměr PřF 2021+ 

5. Plán realizace strategického záměru PřF pro rok 2021 

6. Různé 

 

Předseda senátu dr. Studnička přivítal přítomné na zasedání akademického senátu, 
konstatoval, že jsou přítomni všichni členové Akademického senátu PřF UHK, tím je tedy 
senát usnášeníschopný. Poté seznámil přítomné s programem dnešního zasedání 
a upřesnil podmínky hlasování. Stanovil dva skrutátory – RNDr. Jitku Kühnovou, Ph.D. a 
Bc. Ilonu Lankašovou. Dále sdělil, že dle čl. 9a bodu 5 Jednacího řádu Akademického 
senátu PřF UHK (účinného od 04.11.2020) bude z jednání pořizován audiovizuální 
záznam. 
 

 

K bodu 1) Změna pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu na 

Přírodovědeckou fakultu Univerzity Hradec Králové na akademický rok 

2021/2022 

Předseda senátu dr. Studnička předal slovo proděkanovi dr. Musílkovi, který přítomným 

nasdílel příslušný dokument. Sdělil, že provedení změn bylo nezbytné ze dvou důvodů, 

prvním důvodem je prodloužení lhůty pro splnění podmínky doložení dosaženého 

předchozího vzdělání z 30 na 60 dnů ode dne zápisu do studia, druhým důvodem je změna 

podmínek přijímacího řízení u bakalářských studijních programů pod oblastí vzdělávání 

chemie. Obě změny podrobně okomentoval a následně otevřel diskusi. Dotazy nebyly. 
 



O schválení změn pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke studiu na 
Přírodovědeckou fakultu Univerzity Hradec Králové na akademický rok 
2021/2022 bylo hlasováno: 

pro: 9    proti: 0   zdržel se: 0 
 
Na základě výsledků hlasování byly změny pravidel přijímacího řízení a podmínek pro 
přijetí ke studiu na Přírodovědeckou fakultu Univerzity Hradec Králové na akademický 
rok 2021/2022 schváleny. 
 

 

K bodu 2) Řád pro státní rigorózní zkoušky PřF UHK 

Dr. Studnička předal slovo panu děkanovi, který následně požádal pana proděkana 

dr. Musílka, aby řád pro státní rigorózní zkoušky okomentoval. Dr. Musílek sdělil, že 

hlavní změny v dokumentu byly dvojího typu, nově již neexistuje pojem obor studia, 

existují pouze pojmy studijní programy a specializace. Druhou změnou je existující 

poplatek za rigorózní řízení (není to studium), částka se v současné době pohybuje 

okolo 8 tis. Kč. Dříve nebylo možné tento poplatek prominout, nyní tento poplatek našim 

absolventům doktorského studia prominout můžeme. Další změnou je, že jsme dali větší 

prostor katedrám ohledně konání státních rigorózních zkoušek. Poslední změnou je 

možnost uznání diplomové nebo dizertační práce jako práce rigorózní při splnění daných 

předpokladů. Poté otevřel diskusi, nikdo se nepřihlásil. 

 
O schválení Řádu pro státní rigorózní zkoušky PřF UHK bylo hlasováno: 

pro: 9    proti: 0   zdržel se: 0 
 

Na základě výsledků hlasování byl Řád pro státní rigorózní zkoušky PřF UHK schválen. 
 
 

K bodu 3) Výroční zpráva o činnosti PřF UHK za rok 2020 

Dr. Studnička předal slovo doc. Křížovi, který následně požádal pana proděkana 

doc.  Hubálovského o prezentaci předkládané výroční zprávy. Doc. Hubálovský nasdílel 

přítomným prezentaci výroční zprávy a sdělil, že tato má obdobnou strukturu jako 

výroční zprávy o činnosti v předešlých letech. Dále sdělil, že ve výroční zprávě bylo 

provedeno několik změn, první změnou je změna organizační struktury a to od 1. června 

2020, kdy bylo vytvořeno Oddělení strategie a projektů, jehož vedoucím je Ing. Michal 

Svoboda.  Druhou změnou je změna v legislativě. Vzhledem k pandemii COVID-19 vyšly 

dne 4. 11. 2020 v účinnost změny Jednacího řádu akademického senátu PřF UHK, 

Jednacího řádu vědecké rady PřF UHK a Disciplinárního řádu PřF UHK. Změny se týkají 

komunikace a jednání příslušných orgánů prostřednictvím komunikace prostředků na 

dálku. Dodal, že před 14 dny proběhlo zasedání vědecké rady PřF právě prostřednictvím 

komunikace na dálku, jehož nejhlavnějším bodem bylo habilitační řízení a konstatoval, že 

vše proběhlo v pořádku. Poté otevřel diskusi.  

Na dotaz Dr. Kühnové st., zda organizační struktura je přílohou statutu, odpověděl pan 

děkan, že organizační struktura je vydaná formou řídícího aktu, konkrétně jako 

rozhodnutí děkana.  Doc. Hubálovský k dotazu dr. Studničky sdělil, že výroční zpráva před 

vydáním projde jazykovou korekturou.  

 

O schválení Výroční zprávy o činnosti PřF UHK za rok 2020 bylo hlasováno: 
pro: 9    proti: 0   zdržel se: 0 



 

 

Na základě výsledků hlasování byla Výroční zpráva o činnosti PřF UHK za rok 2020 

schválena. 

 
 

K bodu 4) Strategický záměr PřF 2021+ 

Dr. Studnička předal slovo doc. Křížovi, který následně požádal pana proděkana 

doc.  Hubálovského o prezentaci strategického záměru PřF. Doc. Hubálovský promítl 

přítomným prezentaci a sdělil, že do své prezentace sloučil oba body, tj. Strategický záměr 

PřF 2021+ a Plán realizace strategického záměru PřF pro rok 2021.  Strategický záměr je 

dokument, který vytyčuje hlavní prioritní cíle fakulty na následujících 10 let v oblastech. 

V našem záměru vycházíme ze strategického záměru UHK, hlavním cílem je šířit 

vzdělanost, uznání, ve všech našich přírodovědných disciplínách včetně matematických a 

informatických oborů. Chceme se zaměřit i na rozvoj internacionalizace v rámci 

vzdělávání vědy a výzkumu. Sdělil, že strategický záměr fakulty má 4 hlavní priority, 

z nich pak vycházejí jednotlivé cíle, tyto priority pak blíže okomentoval.  Otevřel diskusi 

k dotazům. 

Pan děkan doc. Kříž dodal, že některé cíle plánů realizace jsou již splněny.  

Dr. Studnička vznesl dotaz k plánu realizace, zda se plánuje nárůst podpory poplatků za 

publikace v Open access časopisech.  Doc. Kříž sdělil, že fakulty se nedohodly na tom, že 

by se centrálně vytvořil nějaký celouniverzitní systém podpory poplatků za publikace 

v Open access časopisech a dodal, že budeme výrazně preferovat nejkvalitnější časopisy. 

K tomu doplnil podrobnější informace doc. Trojovský. Dále se dr. Studnička dotázal, zda 

se v plánu realizace počítá s patentovými poplatky. Doc. Trojovský sdělil, že poplatky 

v plánu nejsou, je bráno, že jdou za výsledkem projektu.  K tomu dodal bližší informace 

doc. Hubálovský a doc. Kříž.  

Dr. Myslivcová Fučíková se dotázala, jakým prostřednictvím bude oznamováno, jak se 

plány plní a jaké plány se chystají na další rok. Pan děkan sdělil, že plány každý rok 

schvaluje senát, zpravidla koncem roku, pokud se týká plnění úkolů dodal, že toto je 

probíráno na kolegiu děkana, je možné prezentovat plnění cílů i na akademické obci, která 

se koná každý rok zpravidla z jara. Dále se dotázala, zda je možná nějaká dohoda mezi 

fakultami ohledně mobilit v učitelských programech. Prof. Musílek sdělil, že studenti PřF 

s mobilitami problém nemají, v případě PdF je situace komplikovanější, kdy z jejich strany 

není ochota studenty z jejích aktivit uvolňovat.  Dále ještě požádala o vysvětlení ohledně 

nastavení pravidel pro zapojení odborníků z praxe do výuky a přípravy kvalifikačních 

prací. Doc. Kříž sdělil, že tento bod jsme převzali z celouniverzitním strategickém záměru, 

upravili jsme jej pro naše potřeby a dodal, že má za to, že u nás toto funguje velmi dobře.   

Dr. Kühnová st. vznesla dotaz k prvnímu cíli strategického záměru „hodnotné atraktivní 

studium“. Dotázala se, co si má představit pod pojmem „Zaměříme se na efektivitu 

přijímacího řízení, resp. eliminaci uchazečů zjevně bez předpokladů pro úspěšné 

ukončení studia“. Doc. Kříž sdělil, že tento bod míří na zkvalitnění přijímacího řízení co se 

týká vědomostí uchazečů.  Dále se dotázala, jaká opatření budou k snižování studijní 

neúspěšnosti přijímána.  Dr. Musílek sdělil, že do učitelských studijních programů se 

zaměřením na vzdělávání nechceme brát ohledy na doklady z pedagogicko-

psychologických poraden, že uchazeč má specifické vývojové poruchy učení. Dále sdělil, 

že jsme zapojeni do centrálního rozvojového projektu, který má vytipovat průchody 

studenta prvního ročníku začátkem studia a najít tam kritické body.  (Např. student při 



určitém seřazení zkoušek termínově za sebou má student horší šanci na úspěch, než když 

si je seřadí šikovněji.) 
 

O schválení Strategického záměru PřF 2021+ bylo hlasováno: 
pro: 9    proti: 0   zdržel se: 0 

 

Na základě výsledků hlasování byl Strategický záměr PřF 2021+ schválen. 
 

 

K bodu 5) Plán realizace strategického záměru PřF pro rok 2021 

Viz k bodu 4) 
 

O schválení Plánu realizace strategického záměru PřF pro rok 2021 bylo hlasováno: 
pro: 9    proti: 0   zdržel se: 0 

 

Na základě výsledků hlasování byl Plán realizace strategického záměru PřF pro rok 2021 

schválen. 
 

 

K bodu 6) Různé 

Dr. Kühnová st. se dotázala na Lékařský posudek, který byl vložen do materiálů. Dotaz 

zodpověděl dr. Musílek, že tento je přílohou Změn pravidel přijímacího řízení a podmínek 

pro přijetí ke studiu na Přírodovědeckou fakultu Univerzity Hradec Králové na 

akademický rok 2021/2022, týká se hlavně chemie a technických oborů. Prof. Musílek 

dodal, že lékařský posudek je tam hlavně proto, aby studenti byli způsobilí pracovat 

s chemickými látkami. 

 
 

 

 
Usnesení z jednání: 
Akademický senát PřF UHK na zasedání dne 5. května 2021, které se konalo 
distanční formou, přijal usnesení: 

1. AS PřF UHK schválil změnu pravidel přijímacího řízení a podmínek pro přijetí ke 
studiu na Přírodovědeckou fakultu Univerzity Hradec Králové na akademický rok 
2021/2022. 

2. AS PřF UHK schválil Řád pro státní rigorózní zkoušky PřF UHK. 
3. AS PřF UHK schválil výroční zprávu o činnosti PřF UHK za rok 2020. 
4. AS PřF UHK schválil strategický záměr PřF 2021+. 
5. AS UHK PřF schválil plán realizace strategického záměru PřF pro rok 2021. 

 
 

O schválení Usnesení z jednání bylo hlasováno: 

 Pro: 9 Proti: 0 Zdržel se: 0 
 
 
Zapsala: Bc. Ilona Lankašová   

RNDr. Filip Studnička, Ph.D. 
předseda AS PřF UHK 


